An old master breathes new life into discarded glass
With more than five thousand years of history, glass has long been admired for its transparency and plasticity. It has been used in countless applications, in everything from the most practical devices to the finest works of art. In recent years, glass has been increasingly used in high-tech LCD lighting, as well as optical, ophthalmic, and medical instruments.


Taiwan’s own Wu Chun-Tzu, the founder of Spring Pool Glass, has been working with glass since the age of 16. Now, with more than half a century of experience in the industry, Wu has come up with this phrase to describe the use of this material over the past five thousand years: “When it comes to glass, one never stops learning.”

Having devoted three-quarters of his life to working with glass, Wu has had the opportunity to work with all kinds of kilns, including coal, gas, oil burning, and electric kilns. He has become used to working around high temperatures. Because he sweats so much when he works, Wu has joked that he is the person in Taiwan who drinks the most water! 

Currently, Wu’s work can be seen in the Taiwan Expo Pavilion, the Glass Museum, Taipei 101, Taoyuan Airport, and other famous landmarks. For these works, most of the raw materials have come from Wu’s integrated waste glass recycling facility. In fact, Wu has always maintained that the recycling of waste glass not only makes good business sense, but is also good for the planet. According to Wu, silica sand accounts for 60 to 70 percent of the content of glass, and his team recycles more than 100,000 tons of waste glass every year. This means a reduction of up to 70,000 tons of mining ore, as well as a significant reduction in borax and the import of alkai and other materials. 
In recent years, Wu has become more actively involved in processing recycled waste glass, and he has successfully developed an environmentally-friendly green building material called “glassstone.” This material can be used in the walls of commercial spaces, play areas, and public facilities for a bright, new look and feel. It can even be used in combination with different wallpapers to enable DIY enthusiasts to brighten up their own living spaces. 

Just this year, Wu and his team have once again caused the building material industry to sit up and take notice with the introduction of “light energy-saving bricks.” Made from recycled LCD fragments and cement, these bricks can withstand temperatures of up to 600 degrees. In fact, even if a gas burner is used on one side of this brick, the other side of the brick can still be safely touched. What’s more, even when exposed to high heat, no trace marks will remain on this brick. And at one-fifth the weight of conventional red bricks, these “light energy-saving bricks” have proven to be very popular, with orders for them continuing to pour in since they were first released. In addition, the bricks offer excellent soundproofing superior to that of traditional brick walls. 
What will Wu come up with next? Guided by the philosophy that “When it comes to glass, one never stops learning,” Wu is certain to develop something incredibly exciting.
台灣水喝最多的人
玻璃的發現和使用，至今已超過五千年歷史，其透明無瑕的特質與無限的可塑性，替人類帶來許多方便生活的器具、實用的工藝用品、與精美的藝術品… 近年來，更運用於高科技的液晶、光纖、眼科以及醫學儀器。
來自台灣的國寶級人物吳春池，從16歲起投入玻璃產業已經超過半個世紀，他以一句話形容這項人類使用了五千年的材質：「玻璃功夫的深奧，永遠學不完」。
Wu四分之三的人生都投入玻璃創作，他歷經煤炭、瓦斯、重油、電熔窯爐(electric kiln)等四種燒製時期，幾乎每天都在高溫下作業。由於整天流汗，需要不斷補充水分，媒體笑稱他是台灣水喝最多的人。
目前Wu團隊的作品，遍布世博台灣館、玻璃工藝館、台北101大樓、桃園機場等知名地標，而這些作品的原料，大部分來自他整合的廢玻璃回收廠。Wu一直認為，回收廢棄玻璃不僅可創造一個事業，更是愛地球的表現。他說，矽砂(silica sand)佔玻璃60至70％的含量，以他的團隊每年回收10萬廢玻璃再利用，等於為台灣減少7萬噸矽礦的開採，而且減少硼砂(borax)、純鹼(alkali)等材料的進口。
近幾年，Wu更積極投入廢玻璃再製，並成功開發出環保綠建材「亮彩琉璃」(glassstone)，鑲貼於商業空間、遊樂區、公共設施的牆面上，立刻讓建築物光彩奪目、耳目一新。新一代的亮彩琉璃，更製成簡易如壁紙般的鑲貼片，讓喜歡DIY的人，也能輕易彩化生活空間。
今年Wu的團隊，再次讓建材業者眼睛一亮，他們利用回收液晶螢幕的破片與水泥，燒製成高度隔音及防高溫烈火的防火建材「輕質節能磚」，耐高溫度可高達600度以上，即使透過瓦斯噴槍噴燒，也能安全的觸摸另一面。這片燒過上千次的展示磚表面，也幾乎沒留下不堪的痕跡。「輕質節能磚」的重量僅為紅磚的1/5，售價則與紅磚的價格差不多，產品一推出後，已經訂單不斷。
「玻璃功夫的深奧，永遠學不完」，這位台灣水喝最多的大師的下一個作品是什麼？絕對令人期待！
